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Új év – új tervek, új remények 
 

Az új év kínálja az alkalmat, hogy röviden szóljak azokról 
a legfontosabb beruházásokról, melyeket az idén szeretnénk 
megvalósítani. Természetesen más területre is kitérek, jó hírként 
számolok majd be részeletesebben arról, hogy újabb támogatást 
nyert községünk, a pályázatot az iskolák felújítására nyújtottuk 
be még tavaly nyáron. 

Mindenekelőtt azonban kezdem azzal, ahogy egyik közeli 
jó barátom mondta még a tavalyi választások előtt: „Három év 
alatt nem lehet csodát tenni.” Valóban nem, a lemaradást, amely 
húsz év alatt felhalmozódott, nem lehet varázsütésre eltüntetni. 
Kevés épület újult meg, a községi munkákhoz szükséges gépek, 
járművek elavultak, még ma is szinte minden napra jut valami, 
ami koránál fogva elromlik, eltörik, javításra szorul, drága 
pénzért. Ennek az örökségnek a felszámolására természetesen 
plusz bevételi forrásunk nincs! És ez addig így lesz, amíg 
türelmes, szisztematikus munkával nem sikerül jobb helyzetbe 
jutnunk, olyanba, ahol már „luxus kiadásokról” beszélhetünk, 
amilyeneket más, jobb kondícióban lévő falvak akár már most is 
megengedhetnek maguknak. Persze nem állítom, hogy nem 
lehet apró lépésenként is kényelmesebbé, jobbá tenni az 
életkörülményeinket, ezért mind jómagam, mind a kollégák 
mindent megteszünk, de varázslók nem vagyunk. Most a 
legfontosabb feladat, hogy felújítsuk középületeinket, hiszen 
rossz, minősíthetetlen állapotuk miatt sokba kerül a 
fenntartásuk, mintha feneketlen kútba öntenénk a pénzt. 
Mindazonáltal e téren nagy előrelépést sikerült tennünk az előző 
években a községháza, az óvoda, a kultúrház, egészségügyi 
központ, tornaterem, tűzoltószertár után a tavaly elnyert 
pályázatoknak hála, idén megújul már az iskolakonyha és az 
iskolakomplexum két első épülete. Reméljük, a feladat 
legnagyobb része ezzel kész lesz, miközben már készítjük 
pályázatunkat a magyar iskola alsó tagozata épületének 
rekonstrukciójára. 

Nagyon sok feladatot tudnék még felsorolni, melyet meg 
kell oldanunk, például: elavult a szolgáltatások háza (és már 
sajnos a bérlakásokon is látszik a múló idő), nincs megfelelő 
gépparkunk a szemét újrahasznosítására (és hát a teljes értékű 
gyűjtőudvar kialakítása is fontos lenne, nem olcsó mulatság), 
útjaink, járdáink elhanyagoltak. A közvilágítás javítására lennének 
ötleteink, de anyagiak hiányában hiába. A szennyvízelvezetés 
kérdése sincs egyelőre megoldva, ez is óriási feladat előttünk. A 
községi parkot úgyszintén el tudnánk képzelni szebb állapotban… 
Sorolhatnánk reggelig, de ez nem a panasz helye, hanem a 
megoldásoké. Az említett problémák zömének megoldása benne 
van a választási tervünkben, amely a következő négy évre szól. 

Addig kérjük türelmüket, nyugodt légkörben a munka és közös 
célunk elérése, községünk felvirágoztatása is gyorsabban fog 
menni. Erre bizonyíték az elmúlt három év, amelyet köszönök 
ezúttal is minden érintett félnek: a képviselőtestületnek, a 
kollégáknak és nem utolsósorban a lakosoknak. 

Összegezve tehát íme legfontosabb terveink erre az évre, 
a már megítélt, sikeres pályázatok alapján: 
‐ az iskolák és a községháza közötti járda teljes felújítása (február 
elejére várható a kezdés); 
‐ az óvoda belső felújítása, új osztály kialakítása (július‐
augusztus); 
‐ az iskolakonyha épületének felújítása (június‐július); 
‐ a magyar iskola felső tagozata épületének, valamint a szlovák 
iskola épületének felújítása (május‐augusztus). 

Ezek a felújítások mintegy 1 200 000 euró értékű 
támogatásból valósulhatnak meg, a kötelező, minimum 5 
százaléknyi önrész a falu költségvetéséből 60 000 euró. Ezt az 
összeget ki kell gazdálkodnunk, miközben nem szeretnénk 
elhanyagolni a többi feladatot sem, nem szeretnénk 
ellehetetleníteni a kultúra és sportéletet, ugyanis ezek sok lakost 
mozgósítanak, szórakoztatnak. Igyekszünk úgy tervezni, hogy 
mindenki elégedett legyen. Ez természetesen mindannyiunk  
részéről kompromisszumkész magatartást igényel.  

Ezek után nagy kéréssel fordulok Önökhöz, lakosokhoz. 
Tudjuk, mire képesek a közösségi fórumok, milyen károkat 
okozhatnak az akár igaz, akár igaznak vélt téves információk, 
melyek beindíthatnak visszafordíthatatlan, nagy károkat okozó 
folyamatokat is. Ezért szeretném megkérni Önöket, hogy ha hibát 
észlelnek, panaszuk, javaslatuk, ötletük van, azt várakozás nélkül 
közvetlenül nekünk jelentsék, alkalmas formában (ha nem 
életbevágó az ügy, írásban, emailben, messengeren stb.). A 
hibák azonnali bejelentésére külön felhívnám a figyelmet, hiszen 
így tudhatjuk meg leggyorsabban, hogy megoldásra vár valami. 
Nyugodtan felkereshetik a községi képviselőket, bizottsági 
elnököket is, ők is szívesen segítenek, amiben tudnak. Továbbá 
mindenkit buzdítok a testületi gyűlések látogatására, ahol szintén 
szívesen fogadjuk javaslataikat, ötleteiket, és ahol első kézből 
értesülhetnek falunk dolgairól. Természetesen ezzel nem 
szeretném elvenni a lehetőséget a nyilvános felhívások, 
vitaindító ötletek elől. A kérésem, hogy ne ez legyen az 
elsődleges formája a problémák megoldásának. Ezt előre is 
köszönöm Önöknek, mindannyiunknak. 

Községünk további fejlődésében és gyarapodásában bízva  
kívánok minden kedves lakosnak sikeres új esztendőt. 

 
Válek Iván 

polgármester
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Nový rok ‐ nové plány a nádeje 
 
Nový rok ponúka možnosť v krátkosti si zrekapitulovať 

najdôležitejšie plány a investície, ktoré chceme tento rok 
realizovať. Samozrejme, dotknem sa aj iných oblastí, napríklad 
môžem sa podeliť  s novou správou o tom, že žiadosť o dotáciu 
na obnovu škôl, ktorú sme podali vlani v lete, bola posúdená 
kladne, a tak naša obec získala ďalšiu podporu z európskych 
finančných zdrojov. 

V prvom rade však začnem tým, čo povedal jeden z mojich 
blízkych dobrých priateľov ešte pred minuloročnými voľbami: „Za 
tri roky sa nedajú spraviť zázraky“. Naozaj nie, nevybavené veci, 
ktoré sa nahromadili za dvadsať rokov, nemožno magicky 
šmahom ruky odstrániť. Málo budov je zrekonštruovaných, stroje 
a vozidlá potrebné na prácu v obci sú zastaralé a ešte aj dnes sa 
takmer každý deň kvôli veku niečo pokazí. Je potrebné to opraviť 
a to stojí  peniaze. Bohužiaľ, nemáme žiaden dodatočný zdroj 
príjmov na likvidáciu tohto dedičstva! 

Táto etapa bude trvať dovtedy, kým sa nám trpezlivou a 
systematickou prácou nepodarí dostať do lepšej situácie, keď už 
sa bude dať hovoriť aj o „luxusných výdavkoch“, ktoré si iné, 
lepšie situované obce môžu dovoliť možno už aj teraz. 
Nehovorím, že nie je možné zlepšovať naše životné podmienky 
aj malými krokmi. Ja aj moji kolegovia robíme maximum, ale nie 
sme čarodejníci. 

Najdôležitejšou úlohou je teraz zrekonštruovať naše 
verejné budovy, pretože ich údržba je pre ich zlý stav finančne 
nevýhodná, nákladná, ako keby sme liali peniaze do bezodnej 
studne. Našťastie sa v predchádzajúcich rokoch podarilo urobiť 
v tejto oblasti pokrok, po obecnom úrade, škôlke, kultúrnom 
stredisku, zdravotnom stredisku, telocvični, hasičskej zbrojnici sa 
tento rok obnovia  prvé dve budovy škôl a školská kuchyňa. 
Dúfame, že týmto bude väčšina úlohy splnená, pričom už 
pripravujeme novú žiadosť na rekonštrukciu budovy prvého 
stupňa maďarskej školy. 

Mohol by som menovať ešte veľa úloh, ktoré musíme 
vyriešiť, napr.: budova domu služieb je zastaraná a, žiaľ, čas sa 
podpísal na nájomných bytoch. Nemáme vyhovujúci vozový park 
na separáciu odpadkov a dôležité by bolo aj vytvorenie 
plnohodnotného zberného dvora, čo tiež nie je lacná zábava. 
Naše cesty a chodníky sú zanedbané. Máme nápady aj na 
zlepšenie verejného osvetlenia, ale pri nedostatku financií sú 
márne. Ešte nie je vyriešená ani otázka odvádzania odpadových 
vôd, aj to je obrovská úloha pred nami. Vybavuje sa nám  aj 
predstava o  zveľaďovaní obecného parku.  

Mohli by sme pokračovať až do rána, ale toto nie je 
priestor na sťažnosti, ale na hľadanie riešení. Riešenie väčšiny 
spomínaných problémov obsahuje aj náš volebný plán na 
najbližšie štyri roky. Dovtedy Vás však prosíme o trpezlivosť, v 
pokojnej atmosfére pôjde práca a dosiahnutie spoločného cieľa 
‐ rozkvet našej obce ‐ rýchlejšie. Uplynulé tri roky sú toho 
dôkazom a za to ďakujem všetkým: zastupiteľstvu, kolegom a v 
neposlednom rade aj obyvateľom. 

Na základe pozitívne posúdených žiadostí o dotáciu si 
teraz zosumarizujme naše najdôležitejšie plány na tento rok: 
‐ kompletná obnova chodníka medzi školami a obecným úradom 
(predpokladaný termín ‐ začiatok februára); 
‐ obnova interiéru materskej školy, vytvorenie novej triedy (júl‐
august); 
‐ rekonštrukcia budovy školskej kuchyne (jún‐júl); 
‐ renovácia budovy druhého stupňa maďarskej školy a budovy 
slovenskej školy (máj – august). 

Modernizácie môžeme realizovať pomocou dotácií za 
približne 1 200 000 eur, s povinnou minimálnou 5‐percentnou 
spoluúčasťou z rozpočtu obce, čo predstavuje 60 000 eur. Túto 
sumu musíme zvládnuť, pričom nechceme zanedbávať ani iné 
úlohy, nechceme znemožniť kultúru a šport, pretože práve oni 
mobilizujú a zabávajú mnohých obyvateľov. Snažíme sa plánovať 
tak, aby mohli byť všetci spokojní. Samozrejme, vyžaduje si to aj 
kompromis zo strany nás všetkých. 

Nakoniec mám na Vás, obyvateľov, veľkú prosbu. 
Vieme, čoho sú sociálne fóra schopné, aké škody môžu spôsobiť 
informácie, či už pravdivé alebo iba považované za pravdivé, 
ktoré môžu naštartovať aj nezvratné procesy spôsobujúce veľké 
škody. Preto by som Vás chcel poprosiť, aby ste v prípade, že si 
všimnete chybu, máte sťažnosť, podnet, nápad, bez čakania to 
nahláste priamo nám, vhodnou formou (ak nejde o životne 
dôležitú vec, tak písomne, e‐ mail, messenger atď.). Osobitne by 
som chcel upozorniť na okamžité hlásenie chýb, pretože je to 
najrýchlejší spôsob, ako sa môžeme dozvedieť, že je potrebné 
niečo vyriešiť. Osloviť môžete aj poslancov obce a predsedov 
výborov, ktorí Vám tiež radi pomôžu. Ďalej všetkých vyzývam, 
aby navštevovali zasadnutia obecného zastupiteľstva, kde 
uvítame aj vaše podnety a nápady a kde sa môžete dozvedieť o 
záležitostiach našej obce z prvej ruky. Samozrejme, nechcem brať 
príležitosť verejným výzvam a novým nápadom. Moja požia‐
davka je, aby to nebola primárna forma riešenia problémov. 
Vopred Vám všetkým ďakujem. 

S dôverou v pokračujúci rozvoj a rast našej obce prajem 
všetkým milým obyvateľom úspešný nový rok. 

 
Válek Ivan, starosta obce 
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Hulladékgazdálkodás ‐ vegyes hulladék 
 
Az infláció gazdasági hatása az önkormányzatokat sem 

kíméli. A pénz vásárlóerejének romlásával arányosan 
emelkednek az árak a szolgáltatások területén is, amire sajnos 
községünk vezetőségének nincs ráhatása.  Bármennyire is 
szerettük volna elkerülni a hulladék szállítási illetékének 
emelését, a jelenlegi világgazdasági helyzet ezt nem engedte. 
Emelkedett az elvezetések összege az állam felé, az elszállítás 
díja, a lerakati díj, így községünkben is emelkedett a szemétdíj. 
Mindemellett lehetőséget biztosítunk, megfelelő szelektálás 
mellett 25%os kedvezményre a fizetendő összegből. Ezáltal 
lényegében megtartható az eddigi szemétdíj összege. Feltétele 
az elszállított vegyes hulladék mennyiségének csökkentése, amit 
teljesíteni lehet a jelenleginél kisebb kuka használatával, vagy 

kevesebbszer kiürített meglévő kukával, esetleg ezek 
kombinációja. A kuka kiürítések száma a chip leolvasása alapján 
lesz nyilvántartva. 

Fontos tudni, hogy a kedvezményt legkésőbb az adózási 
időszak lejárta utáni 30 napon belül kell kérvényezni a hivatalban 
(2024. január 30.). A határidő után a jogosultság elévül. 

Vegyes hulladéknak minősül a szelektálás után 
megmaradt, továbbiakban nem hasznosítható hulladék.  Tilos a 
kukába gyűjteni többek között a következőket: zöld hulladék, 
falevél, növényi szárak, fa, föld, építkezési hulladék. A kuka 
kiürítésének további feltételei: csak a teljesen lezárt kukát ürítik 
ki, a kukák mellé rakott szemetet nem viszik el, csak az erre a 
célra megjelölt zsákban, ami a hivatalban igényelhető. 

A hulladékgazdálkodás rendjéről szóló általános érvényű 
rendeletet megtalálják a  www.zemianskaolca.sk oldalon, vagy 
további információt kérhetnek Szetei Évától a községi hivatalban, 
I. emelet 13as iroda, telefon: 035/7896 009. 

 
Köszönjük megértésüket és együttműködésüket! 
 
Odpadové hospodárstvo – zmesový odpad 
 
Ekonomický dopad inflácie nešetrí ani samosprávy. So 

zvyšujúcou sa infláciou úmerne stúpajú aj ceny služieb, na čo 
bohužiaľ vedenie našej obce nemá dosah. Akokoľvek sme sa 
chceli vyhnúť zvyšovaniu poplatku za odvoz odpadu, súčasná 
globálna ekonomická situácia to nedovolila. 

Zvýšila sa výška odvodov pre štát, odvozu, uskladnenie, 
takže aj v našej obci sa musel zvýšiť poplatok za smeti. Avšak pri 
správnej separácii poskytujeme možnosť 25% zľavy zo sumy, 
ktorú treba zaplatiť. Dobrá správa, že týmto spôsobom možno v 
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Vývoj ceny za uloženie a poplatku za 1t odpadu.  
A kiadások alakulása 1 t hulladék elhelyezésénél.

Za uloženie / Elhelyezésért Popl. štátu / Állami illeték Spolu / Összesen

Rok/Év: 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Za uloženie / Elhelyezésért 24,52 EUR 29,02 EUR 29,02 EUR 38,00 EUR 38,00 EUR 45,00 EUR

Popl. štátu /                        
Állami illeték 4,98 EUR 17,00 EUR 13,00 EUR 22,00 EUR 22,00 EUR 22,00 EUR

Spolu / Összesen 29,50 EUR 46,02 EUR 42,02 EUR 60,00 EUR 60,00 EUR 67,00 EUR

Cena  za uloženie odpadu bez DPH.                                                           
A kiadások alakulása 1 t hulladék elhelyezésénél.
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Náklady obce na 1 občana a poplatok občanov v Eur. 
Nemesócsa község kiadásai és a személyi illeték összehasonlítása.

Poplatok na 1 obyvateľa / illeték 1 személyre Náklady na 1 obyvateľa /  kiadások 1 személyre

Rok / Év: 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Poplatok na 1 obyvateľa / 
illeték 1 személyre 18,25 EUR 18,25 EUR 25,25 EUR 25,25 EUR 25,25 EUR 36,50 EUR

Náklady na 1 obyvateľa /  
kiadások 1 személyre 30,29 EUR 32,12 EUR 32,03 EUR 35,65 EUR 35,20 EUR 39,73 EUR

Porovnanie nákladov obce a poplatku za odvoz pre obyvateľov Zem. Olče.                            
Nemesócsa község kiadásai és a személyi illeték évenkénti összehasonlítása.
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Vývoj množstva odovzdaného odpadu v tonách - Komunálna spol.
A nagykeszi telepen elhelyezett hulladékunk mennyiségének alakulása.
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Felhívás! 
 
Tisztelt Lakosság, Nemesócsa Község mint az 

ingatlanadó, az ebadó, a települési és kisebb építési 
hulladékkezelési illeték díjkezelője felszólítja azokat a 
lakosokat, akik a mai napig nem fizettek adót és illetéket 
a 2022es, illetve az előző években, hogy  
kötelezettségüknek legkésőbb 2023. február 15ig 
legyenek szívesek eleget tenni. 

Továbbá figyelmezteti az adóhátralékkal 
rendelkezőket, hogy a befizetési határidő lejárta után 

elindítja az adótartozások behajtását végrehajtás formájában.  
A fizetési fegyelem növelése érdekében az ide vonatkozó 

563/2009es számú Tt. Törvény 98. §a értelmében az adók a vezetői 
engedély visszatartásával is behajthatók. A község kiadja az adóvégrehajtási végzést, melyet kézbesít az adós lakhelye szerint 
illetékes rendőrségnek. 

Kérjük tehát Önöket, éljenek az utolsó lehetőséggel, rendezzék tartozásaikat, így elkerülik a további kiadásokat, 
valamint azt, hogy a tartozásuk növekedjen.  

 
Výzva! 
 
Vážení občania, Obec Zemianska Olča ako správca dane, upozorňuje občanov, že nedoplatky na 

miestnych daniach a poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady môžu vyrovnať najneskôr 
do 15. 2. 2023. 

Ďalej upozorňuje tých, ktorí majú nedoplatky, že po vyššie uvedenom termíne bude musieť vymáhať 
podlžnosti aj formou výkonu exekúcie, zadržaním vodičského preukazu, a to na základe § 98 ods. 1 písm. i) 
zák. č. 563/2009 Z. z. o správe daní (daňový poriadok). 

Obec vydá daňový exekučný príkaz, ktorý doručí na príslušnú políciu podľa bydliska dlžníka. 
Žiadame Vás preto, aby ste využili poslednú možnosť a svoj dlh vyrovnali, vyhli sa tak ďalším výdavkom 

a tomu, že sa vám dlh bude navyšovať. 

podstate zachovať výšku predchádzajúceho poplatku za smeti. 
Podmienkou je zníženie množstva odvážaného zmesového 

odpadu, čo je možné dosiahnuť použitím menšej nádoby na 
odpad, než je ten súčasný, alebo využitím existujúceho koša, 
ktorý sa vyprázdni menej často, prípadne kombináciou týchto 
dvoch spôsobov. Počet vyprázdnení nádob bude zaznamenaný 
na základe načítania čipu. 

Dôležité je vedieť, že zľavu je potrebné požiadať na úrade 

najneskôr do 30 dní po skončení zdaňovacieho obdobia (do 
30.1.2024). Po uplynutí lehoty právo zaniká. 

Aby sme jasnejšie videli, musíme si ujasniť tiež, čo je 
zmesový odpad?! Zmesový odpad je ten, ktorý sa po vytriedení 
už nedá použiť. 

Do smetnej nádoby pre zmesový odpad je zakázané 
zbierať: zelený odpad, listy stromov, stonky rastlín, drevo, 
zeminu, stavebný odpad. Ďalšie podmienky vyprázdňovania 
koša: vyprázdňujú sa len úplne uzavreté nádoby, odpadky 
položené vedľa nádob sa neodvážajú, len do na to označenom 
vreci, o ktoré je možné požiadať na úrade. 

Úplné znenie Všeobecne záväzného nariadenia obce o 
nakladaní s odpadmi nájdete na stránke www.zemianskaolca.sk, 
prípadne sa o bližšie informácie môžete opýtať p. Evu Szeteiovú 
na obecnom úrade, 1. poschodie, kanc. 13, tel.: 035/7896 009. 

 
Ďakujeme za pochopenie a spoluprácu! 
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Polgármesteri díjasok 2022 
 
A múlt év december 15. napján ünnepélyes keretek 

között adtuk át a 2022es esztendő Polgármesteri díjakat, 
melyek, mint minden esztendőben, egyegy személynek és 
szervezetnek vannak megítélve. 

Az egyéni díjazott Mgr. Dagmar Janišová lett, aki 
évtizedek óta segíti a községet, részt vesz a közösségi munkában, 
konferál, cikkeket fordít, nevelioktatja a gyermekeket. A 
Polgármesteri díjat a kultúra, a környezetvédelem és a 
közösségépítés terén kifejtett áldozatos munkájáért kapta. 

A díjazott szervezet az FC Nemesócsa Sportklub, amely 
meghatározó szerepet játszik a község sportéletében, tagjai 
edzik, nevelik gyermekeinket, hétvégenként sportélményekkel 
gazdagítanak bennünket. Az indoklásban az áll, hogy a 
sportközpont átépítése során tanúsított áldozatos munkájukért 
lett kitüntetve a szervezet, melynek képviseletében a 
Polgármesteri díjat Hipp Patrik elnök és Patkó Albert alelnök 
vettek át.  

Megérdemelt elismerések, gratulálunk mindkét 
díjazottnak! 

 
Cena starostu 2022 
 
Dňa 15. decembra minulého roku sme slávnostne 

odovzdali Ceny starostu, ktoré sa ako každý rok, udeľujú jednej 
fyzickej osobe a jednej organizácii. 

Individuálnou ocenenou sa stala Mgr. Dagmar Janišová, 
ktorá desaťročia pomáha obci, podieľa sa na komunitnej práci, 
konferuje, prekladá články, vychováva a vzdeláva deti. Ocenená 
cenou starostu obce 2022 bola: za obetavú prácu v oblasti 
kultúry, ochrany životného prostredia a budovania komunity. 

Ocenenou organizáciou je Športový klub FC Zemianska 
Olča, ktorý sa rozhodujúcou mierou podieľa na športovom živote 
obce, jeho členovia trénujú a vychovávajú naše deti a cez víkendy 
nás obohacujú o športové zážitky. V odôvodnení sa uvádza, že 
organizácia bola ocenená za obetavú prácu pri prestavbe 
športového centra. V mene organizácie prevzali Cenu starostu 
obce 2022 predseda klubu Patrik Hipp a podpredseda Albert 
Patkó. 

Zaslúžené uznania, obom oceneným blahoželáme!
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Asztalitenisz ‐ csúcsra törve 
 
Bizonyára sokan tudják, két asztaliteniszcsapata is van 

községünknek, az egyik a járási bajnokság első osztályában, a 
másik a másodikban vívja csatáit. De vajon milyen 
hagyományokra tekintenek vissza, mikor és hogyan kezdődött 
Nemesócsán e népszerű sportág magasabb szintű művelése? A 
múltról és a jelenről Ledeczky Vincével és Görözdi Miklóssal 
beszélgetünk.  

1. Kezdjük tehát az elején. Mikor és hogyan indult 
szervezett formában a nemesócsai asztalitenisz? 

Az asztalitenisz Nemesócsán régi hagyománnyal bír. 1959 
ben a feljegyzések szerint helyi asztaliteniszbajnokságra került 
sor 27 résztvevővel. Ez egy helyi kezdeményezés volt, helybeli 
fiatalok játszottak egymás közt. 1985ben viszont Szloboda József 
tanár úr Iskra ZDA néven már asztaliteniszszakkört indított, 
amely benevezett a komáromi járási bajnokságba is. Az akkori 
csapattagok id. Ledeczky Vince, Laky Tibor, Földes József, Földes 
Zoltán, Cseh János, Simon Károly és Ravasz Ödön voltak, később 
csatlakozott hozzájuk Kevicky Pál és ifj. Ledeczky Vince. 

2. A kezdeti időszakban milyen színvonalra jutottak? 
Az első csapat néhány éven belül megnyerte a járási 

bajnokságot, és ez a sikeres szereplés közel tíz évig tartott, 
amikor aztán megszűnt a csapat, de a nemesócsai asztalitenisz 
igazi sikere azután kezdődött, hogy Kevicky Pál 1995ben 
újraszervezte a csapatot. Elindultak a járási bajnokság legalsó 
szintjéről, és hat év alatt minden évben egy osztállyal feljebb 
kerültek, a végén a legfelsőbb osztályban szlovákiai I. ligát 
játszottak. Igaz, már nem csak nemesócsaiak szerepeltek a 
csapatban, hanem profi játékosok is, de sikereiket Nemesócsa 
színeiben érték el. Később a csapat székhelye átköltözött 
Nagymegyerre, s ezzel helyi szinten az asztalitenisz megszűnt 
szervezett formában működni. 

3. Hogyan jött létre a jelenlegi csapat? 
Válek Iván és Ledeczky Vince 2015 májusában a helyi 

kultúrházban egy pingpongversenyt hirdetett meg. Ennek 
sikerén néhányan felbuzdultunk és a református egyház 
gyülekezeti termében elkezdtünk rendszeresen tréningezni, 
aminek következménye az lett, hogy fél éven belül beneveztünk 
a komáromi járási bajnokságba. Ennek az alapító csapatnak tagjai 
Bodnár Attila, Görözdi Miklós, Krastenics Olivér, Sajkovics Szilárd 
és Válek Iván, majd később csatlakozott hozzánk Šeban Iván, 
Ledeczky Patrik és Magyarics Attila. 

4. Mennyire hobbi és mennyire komoly bajnoki játék a 
csapattagok számára a pingpong? Kérdezhetnénk úgy is, 
fontos‐e a győzelem? 

Nagyon elszántak voltunk és nagyon megszerettük ezt a 
játékot. Nagyon jó kis csapat verbuválódott össze. Jó volt együtt 
lenni, úgy is mint baráti társaság, s nem volt gond heti három, 
négy edzést is végig izzadni. Még az sem tört le bennünket, hogy 
az első bajnoki szezonban csupán egy döntetlent sikerült 
elérnünk, s a többi meccset sorra elvesztettük. Bíztunk abban, 
hogy a következő év már csak jobb lehet. Az edzéseknek, meg a 
csapatok elleni küzdelmek által szerzett tapasztalatoknak végül 
is meglett az eredménye, mert a harmadik évben sikerült a 
bajnokságot megnyernünk és egy osztállyal feljebb léphettünk, 
a járási első osztályba. Ebben a felsőbb osztályban újra 
küzdelmes időszakon mentünk keresztül, mert itt már 
lényegesen képzettebb játékosokkal kellett hetente meg
küzdenünk, és újra jöttek a vereségek, s mi újra vettük az 
akadályokat. 

5. Kik alkotják most az első csapatot, kik a másodikat, 
és van‐e érdeklődés a helyi fiatalok körében a hivatalosan 
jegyzett asztalitenisz iránt, vagy csak egy szűk baráti kör játéka, 
szenvedélye, „ügye”? 

Jelenleg két csapat képviseli Nemesócsát a komáromi 
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Stolný tenis ‐ na ceste k titulom?! 
 
Je verejne známe, že naša obec má dve stolnotenisové 

mužstvá, jedno hrá v prvej lige okresu, druhé v druhej.  
Čitateľov môže zaujímať, aké tradície má stolný tenis, 

kedy a ako to začalo v obci? O minulosti aj o súčasnosti sa 
rozprávame s Vincentom Ledeczkým a Miklósom Görözdim. 

1. Začnime teda od začiatku. Kedy a ako začal stolný 
tenis organizovane v Zemianskej Olči? 

Stolný tenis má v obci dlhodobú tradíciu. Našli sa záznamy 
z roku 1959 o miestnom stolnotenisovom turnaji, ktorý mal 27 
účastníkov. Bola to miestna iniciatíva, hrali medzi sebou miestni 
mladí ľudia. V roku 1985 však už pán učiteľ József Szloboda začal 
s organizovaným stolným tenisom pod názvom Iskra ZDA. Toto 
mužstvo sa už okrem tréningov prihlásilo aj do okresnej súťaže. 
Členovia tímu v tom čase boli Vincent Ledeczky st., Tibor Laky, 
Jozef Földes, Zoltán Földes, Ján Cseh, Károly Simon a Ödön 
Ravasz, neskôr sa k nim pridal Pavol Kevický a Vincent Ledeczky 
ml.. 

2. Akú úroveň dosiahli v počiatočnom období? 
Prvé mužstvo v priebehu niekoľkých rokov vyhralo 

okresnú súťaž a jeho úspech trval takmer desať rokov, kedy 
družstvo zaniklo. Skutočný úspech stolného tenisu sa začal po 
reorganizovaní tímu Pavlom Kevickým v roku 1995. Začínali na 
najnižšej úrovni okresnej súťaže, ale behom  šiestich rokov sa 
ročne posunuli o triedu vyššie, až sa dostali  najvyššie a hrali 
slovenskú I. ligu. Je pravda, že vtedy už  nehrali iba Olčanci, ale 
aj profesionálni hráči, no svoje úspechy dosiahli vo farbách 
Zemianskej Olče. Neskôr sa sídlo tímu presťahovalo do Veľkého 
Medera, a teda na lokálnej úrovni stolný tenis prestal fungovať 
v organizovanej forme. 

3. Ako vznikol súčasný tím? 
Ivan Válek a Vincent Ledeczky v máji 2015 v Miestnom 

kultúrnom stredisku vyhlásili stolnotenisový turnaj. Niektorí z 
nás, povzbudení týmto turnajom, sme začali pravidelne trénovať 
v zborovej sále reformovanej cirkvi, následkom čoho sme sa o  
pol roka prihlásili do najnižšej okresnej súťaže. Členmi tohto 
zakladajúceho tímu boli: Attila Bodnár, Miklós Görözdi, Olivér 
Krastenics, Szilárd Sajkovics a Ivan Válek. Neskôr sa k nám pridali 
Ivan Šeban, Patrik Ledeczky a Attila Magyarics. 

járási bajnokságokban. A járási első bajnokság csapatának tagjai: 
Bodnár Attila, Ledeczky Patrik, Ledeczky Vince, Válek Iván, 
akiknek, ha kell, segítségül mehetnek a második csapat tagjai, 
Görözdi Miklós, Laky Tibor, Magyarics Attila, Olláry Aladár, 
Sajkovics Szilárd, Šeban Iván. Elindítottuk a fiatalok képzését. Heti 
egy edzésben az iskolásokat vezetjük be a játék rejtelmeibe. 
Reméljük, lesznek köztük a játékot megszerető és kitartó 
gyerekek, akikkel majd külön is foglalkozhatunk és egyszer majd 
ők is szerepet kaphatnak a csapatban. 

6. Mikor és hol edzenek? Megfelelők‐e a körülmények? 
Jelenleg az iskola tornaterme lett az edzés és a 

mérkőzések színhelye. A körülményekről csak annyit lehet 
elmondani, hogy a járás egyik legszebb és legmegfelelőbb 
tornatermében játszhatunk négy versenyasztalon, melyeket 
pályázati forrásból sikerült beszereznünk. 

7. Kapnak‐e támogatást valahonnan, hiszen a 
felszerelésen, a nélkülözhetetlen sporteszközökön, mezeken túl 
bajnoki meccseket rendeznek, ugyanakkor távolabbi 
községekbe is utaznak? 

Igyekszünk önfenntartók lenni. Meghatározott havi tagdíj 
befizetésével oldjuk meg az utazásainkat, a vendégcsapatok 
megvendégelését, vagy épp a sporteszközök vásárlását. De 
vannak támogatóink is. Nagy segítség a község önkormányzata 
részéről, hogy használhatjuk az iskolai tornatermet. Évek óta 
Válek Szilvia  az INTERNETTO Vegyesüzlet  támogat bennünket 
pénzadománnyal és sportmezekkel, Szép Lajos pedig a BrilDF 
Kft. által biztosít számunkra 9 személyes kisbuszt, ha esetenként 
együtt utazik mindkét csapat. A szponzorainknak ezúton is 
köszönjük a támogatást! 

8. Pingpongozni jó, együtt lenni, játszani jó, ezt tudjuk. 
De ha már bajnokság – mi a cél, a csapat célja és vágya?  

Jelenleg a Komáromi járási bajnokságokban, mind az első, 
mind a második osztályban is mindkét nemesócsai csapat az első 
helyen áll. A bajnokság végéig még 78 meccs van hátra. 
Mindannyian azon vagyunk, hogy az első helyet mindkét 
csoportban megőrizzük, és a bajnokságot megnyerjük. Ilyen 
kettős győzelemre talán még nem is volt példa a múltban. Nagy 
elégtétel volna ez számunkra, hogy a sok küzdelem, meg a sok 
edzésóra nem volt hiábavaló, s az asztalitenisz területén így 
Nemesócsa ismét jó hírnevet szerezne magának. 
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Akiket a gólya hozott - Bocian 
nám priniesol 

 
Iván Olivér

Örökre távoztak közülünk - Navždy nás 
opustili 

Nagyváthyová Mária, Kiss Štefan, Kasznár Ľudovít,  
Ballová Juliana, Károlyi Tibor

4. Pre členov tímu to je len koníček, alebo aj vážna 
súťažná hra? Mohli by sme sa tiež opýtať, či je víťazstvo 
dôležité? 

Boli sme veľmi odhodlaní a táto hra sa nám veľmi páčila. 
Poskladal sa veľmi dobrý tím. Bolo fajn byť spolu, aj ako partia 
kamarátov, nebol problém zapotiť sa aj na troch‐štyroch 
tréningoch týždenne. Ani to nás nezlomilo, že v prvej ligovej 
sezóne sa nám podarilo dosiahnuť iba jednu remízu a všetky 
ostatné zápasy sme následne prehrávali. Boli sme presvedčení, 
že nasledujúci rok môže byť už lepší. Tréningy a nadobudnuté 
skúsenosti  v súťažiach sa napokon vyplatili, lebo v treťom roku 
sa nám podarilo získať majstrovský titul a mohli sme postúpiť o 
jednu divíziu, do okresnej prvej triedy. V tejto vyššej súťaži sme 
opäť prešli obdobím bojov, pretože tu sme dostali každý týždeň 
výrazne šikovnejších súperov.  Znova prišli porážky a znova sme 
ich prekonávali. 

5. Kto je teraz v prvom tíme, kto v druhom? Je záujem 
medzi miestnou mládežou smerom k oficiálne registrovanému 
stolnému tenisu, alebo je to iba hra blízkeho okruhu priateľov? 

V súčasnosti reprezentujú Zemiansku Olču na 
majstrovstvách okresu dva tímy. Členovia prvého súťažného 
družstva sú: Attila Bodnár, Patrik Ledeczky, Vincent Ledeczky a 
Ivan Válek, ktorým sú v prípade potreby na pomoc členovia 
druhého tímu: Miklós Görözdi, Tibor Laky, Attila Magyarics, 
Aladár Olláry, Szilárd Sajkovics a Ivan Šeban. 

Tento rok sme po nútenej covidovej prestávke znova začali 
trénovať mládež. Týždenne raz zoznamujeme školákov so 
základmi hry. Dúfame, že budú medzi nimi aj takí, ktorým sa 
zapáči stolný tenis, budú vytrvalí. Verím, že sa vypracujú počas 
individuálnych tréningov a raz zohrajú svoju rolu aj v súťažnom 
družstve. 

6. Kedy a kde trénujete? Sú podmienky vhodné? 
V súčasnosti sa dejiskom tréningov a zápasov stala 

telocvičňa školy. O podmienkach sa dá povedať len toľko, že  
môžeme hrať na štyroch súťažných stoloch v jednej z najkrajších 
telocviční v okrese. 

7. Máte aj sponzorov, veď okrem dresov, topánok a 
všeobecne potrebných športových potrieb organizujete aj 
majstrovské zápasy, a zároveň cestujete aj do vzdialenejších 
obcí? 

Snažíme sa byť sebestační. Riešime to tak, že platíme fixný 

členský mesačný poplatok, z ktorého hradíme naše cesty, malé 
pohostenie pre tímy hostí, či nákup športového vybavenia. Ale 
máme aj sponzorov. Veľkou oporou je Obecná samospráva ‐ 
máme možnosť využívať telocvičňu školy. Už roky nás tiež 
podporuje peňažným darom a športovými dresmi  Silvia Válek ‐ 
obchod s rozličným tovarom INTERNETTO, a Lajos Szép z Bril‐DF 
s.r.o. nám poskytuje minibus pre 9 osôb, ak oba tímy cestujú 
spolu. Všetkým našim sponzorom ďakujeme za podporu aj touto 
formou. 

8. Tráviť čas s kamarátmi a hrať stolný tenis je dobré, to 
vieme. Ale ak už hovoríme o organizovanej okresnej súťaži ‐ 
aký je Váš cieľ, aké sú ciele a túžby družstva? 

Aktuálne v okresných súťažiach sú oba tímy  na prvom 
mieste vlastnej divízie. Do konca sezóny zostáva ešte 7‐8 zápasov. 
O prvé miesto nám ide všetkým, pracujeme na tom, aby sme to 
mohli udržať  v oboch skupinách. Chceme historicky prvýkrát v 
dejinách vyhrať oba majstrovské  tituly. Veľmi by nás potešilo, 
keby sa to kvantum bojov a tréningov zúročilo a Zemianska Olča 
by si opäť získala dobré meno v oblasti stolného tenisu. 

OSST Komarno - 1. liga, muži 2022/2023

Tabulka soutěže po 14. kole - Základní
1. PK Zem. Olča A 13 13 0 0 0 169:65 39
2. PPK Hurbanovo A 13 11 0 2 0 167:67 35
3. STK Kolárovo B 13 9 0 4 0 140:94 31
4. PK Chotín B 12 9 0 3 0 142:74 30
5. BAK Búč A 13 6 2 5 0 126:108 27
6. Družstevnik Pribeta A 12 6 1 5 0 110:106 25
7. JBK Bát. Kosihy A 13 4 2 7 0 101:125 23
8. STK Svätý Peter A 13 4 1 8 0 116:118 22
9. Pokrok Komárno C 13 3 2 8 0 100:134 21
10. PPK Hurbanovo B 12 1 0 11 0 62:154 14
11. Marcelová A 13 0 0 11 2 19:207 11

OSST Komarno - 2. liga, muži 2022/2023

Tabulka soutěže po 14. kole - Základní část
1. PK Zem. Olča B 12 9 1 2 0 131:85 31
2. Družstevnik Pribeta B 12 7 3 2 0 139:77 29
3. NSC Nesvady A 12 8 0 4 0 124:92 28
4. PK Chotín C 12 6 1 5 0 117:99 25
5. SPŠ Komárno B 12 4 1 7 0 109:107 21
6. PPK Hurbanovo C 12 4 0 8 0 87:129 20
7. JBK Bát. Kosihy B 12 1 0 11 0 49:167 14


